

Referat fra UAU-mødet den 13. august 2026 kl. 19 i aktivhuset

Deltagere: Lis L, Jens B, Anne, Lis J. **Afbud:** Jens T, Thomas og Karen
Referent: Lis J.

Gæster fra hønsegruppen: Povl og Gert

1. Hønsegård: Problemet med selve flytningen af hønsehuset drøftes.

Povl mener, at det måske er muligt for os selv at flytte det, dette undersøges.

Det er usikkert om udgifter til reetablering af hønsehus og hønsegård kan dækkes af byggesagen – selv om det jo er byggesagen, der er årsag til den nuværende situation. Hønsegruppen skal finde ud af, hvordan udgifterne dækkes, og hvad de beløber sig til. Dette afhænger meget af, om vi skal tilkøbe praktisk hjælp eller ej.

Vi er enige om, at en ny hønsegård optimalt skal kunne opfylde de krav der stilles, i forhold til forebyggelse af såvel fugleinfluenza som rotter. Dette betyder, at der skal investeres i volierenet både omkring og over hønsegården (samt nedgravet under jorden hele vejen rundt).

Volierenet er betydeligt dyrere end almindeligt hønsestak.

Et forslag vedr. placering er, at selve hønsehuset måske kan stå på området mellem affaldsøen og den "kolde" afdeling. Hønsegården skulle herfra udgå og fylde stykket næsten hen til Væverlængens sti – og gå langs bagmuren i den kolde afd. – hen til inden valnøddetræet. Både ud mod Bryggerlængen og mod fremtidslunden skulle placeres et bord-bænkesæt, så hønsene kan lukkes ud på luftetur i

Fremtidslunden, mens de holdes under opsyn fra det bagerste bænkesæt (eller bare en bænk). Hønsegruppen undersøger Brandregulativer i forhold til placering af hønsehus mellem affalds-ø og kold afd.

2. Opfølgning fra sidst : overtagelse af flyttehaver?

Vi er utilfredse med, at flyttehaver automatisk ryddes, uanset om der er plantet pæne stauder osv. Det er åbenbart svært for de ansatte at vurdere, hvad der er "vild med vilje" på den gode måde – og hvad der bare er misligholdt. Jens T har tilbudt at holde kursus vedr dette. Ligeledes vil Jens T gerne holde oplæg på beboermøde, så beboerne kan få en bedre fornemmelse for, hvornår tingene kan kaldes vilde" med vilje". Rigtig mange beboere har for nyligt modtaget truende breve fra Driften, fordi deres for/baghaver ser rodede ud. En del af disse haver er også reelt forsømte, mens andre er bare afblomstret, og så ser det måske ikke helt så fint ud. De bede, som Driften passer for hyldeboerne (for 70 kr pr måned året rundt,) bliver bare klippet ned. Disse bede er heller ikke kønne, og bidrager ikke til biodiversitet. Vi vil foreslå Driften, at sådanne bede og fx også bagbedet bag Høkerlængen ud mod hovedstien tilplantes/tilsås med vilde planter eller med de stauder, som UAU har anbefalet (gavlbedene). Ved flytteboliger som har stået tomme længe, skal evt græs dog slås, så de nye ikke flytter ind til en urskov.

3. Opfølgning: formidling af afgørelser fra UAU til Hyldeboere? udsættes, da Thomas ikke har været på AB møde endnu-

4. Opfølgning: kommunikation fra Driften ved problemer? Adventer tilbagemelding fra Thomas/ AB
5. Opfølgning: Kan UAUs hjemmeside blive mere brugervenlig? Afventer Thomas.
6. Orientering vedr. Fremtidslunden og "Ind i det grønne" mødet: Jens T og Lis J har kort mødtes med Tine Sønderby og orienteret om Fremtidslunden og ønsket om at få tilskud til underbevoksning til de nye træer. Tine mente, at et "historisk perspektiv" ville hjælpe ansøgningen på vej, så vi aftalte, at en udstillingsmontre til ældre fotos og beskrivelser af området kunne indgå i ansøgningen og projektet. Jens T har tilsendt Tine beskrivelse, priser og plantenavne efter kontakt med "Det grønne kompagni". Selve grunden skal dog ryddes for ukrudt, inden arbejdet kan gå i gang. Vi forventer, at Driften tager sig af dette.
7. Nyt vedr. Æbledagen? Anne har fundet ud af at en 20 liters kværn/presser for 8000 kr. Men måske kan vi låne en i Galgebakken? Jens T har god kontakt til Kim Vanner og kan måske høre ham? Ellers kan man leje en presser for godt 1000 kr. Hvis vi vil gøre æbledagen til en tilbagevendende begivenhed, skal vi naturligvis investere i en presser.
8. Forslag om anskaffelse af 100 mejsekasser mhp. forebyggelse af egeproceSSIONsspindere- vi er enige om at det er god ide og vi vil søge AB om penge til dem – både for at få flere småfugle og for bekæmpelse af larverne. Anne undersøger pris.
9. Japansk Pileurt: JensT har aftalt med Driften, at vi registrerer, hvor der er pileurt. Bekæmpelse vil så blive indarbejdet i Driftens arbejdsplan.

10. Skovranke er igen ved at få fat flere steder i Hyldeespjældet - fx ved beboerhuset, Kilen, Vildskoven osv. Driften skal også indgå i bekæmpelsen af disse.
11. Volden bag Åleslippen: En beboer har henvendt sig til AB vedr ønske om at brombær fjernes og træer beskæres for at få mere lys og luft på volden. Der ønskes græs i stedet. Vi er enige i at brombær måske skal holdes lidt nede, så de ikke generer ude på stien. Vi synes dog ikke, at der skal sås græs i stedet for. Vi synes, at volden gerne må være "vild" og tilgroet, men haverne langs volden skal naturligvis ikke ligge i skygge af den grund. Mange beboere er glade for brombærbuskene, og den tætte bevoksning medvirker til at tage trafikstøjen fra Herstedvestervej. Generelt skal der ske oprydning på volden – der skal fx fjernes en del byggeaffald. Bestyrelsen kan evt bede driften om at undersøge, hvad det vil koste at få et eksternt firma til at fjerne byggeaffald, hvis Driften ikke har ressourcer til det - og hvis udgiften ikke kan dækkes over byggesagen..
12. Skulpturerne ved Kilen skal nu rejses – Jens T. Har lavet aftale med en murer. Herefter kan Peters træ endelig blive plantet.

Næste møde: 9. september kl. 19

Kage næste gang: Karen